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de dotar els edificis de La Generalitat amb instal·lacions d’au-
toconsum elèctric . Estes actuacions es troben emmarca-
des en el Pla d’estalvi i eficiència energètica dels edificis de 
La Generalitat . Ja es troben en fase de tramitació avançada 
la instal·lació fotovoltaica sobre el terrat o la terrassa de la 
torre 1 de la Ciutat Administrativa Nou d’Octubre, així com 
la que vosté ha anomenat de l’Invassat .

I, com a quarta actuació, accions de difusió mitjançant una 
plataforma web . A hores d’ara s’està desenvolupant una 
plataforma web per a la promoció i difusió de l’autoconsum 
en tots els sectors econòmics i productius del nostre terri-
tori que, a més, permetrà als seus visitants obtindre una visió 
global dels avantatges d’aquesta tecnologia i els seus aspec-
tes legals, tècnics i econòmics .

També estan previstes actuacions de suport tècnic, com la 
publicació d’una guia pràctica de dimensionament d’instal-
lacions d’autoconsum destinada a projectistes i instal·ladors 
amb l’establiment de criteris de disseny i continguts coordi-
nats amb la resta d’agències de gestió d’energia per a evitar 
incoherències territorials . La posada en funcionament d’esta 
plataforma web està prevista per a l’últim trimestre de 2016 
i la guia tècnica per a febrer de 2017 .

Moltes gràcies . ( Aplaudiments)

(Ocupa la presidència la vicepresidenta primera, senyora Carmen 
Martínez Ramírez)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor conseller .

Anem a passar a continuació a la pregunta número 626 que 
formularà la diputada Mònica Álvaro, del Grup Parlamentari 
Compromís, també al conseller d’Economia Sostenible . 
Un moment, senyora Álvaro, i immediatament li donem la 
paraula . Quan vullga .

 

La senyora Álvaro Cerezo:

Moltes gràcies, senyora presidenta .

Senyor conseller, imagine’s vosté al que s’enfronta diària-
ment una persona amb mobilitat reduïda que viu en un dels 
centenars de pobles menuts que tenim a Castelló . La veritat 
és que no crec que s’ho haja d’imaginar molt, perquè ho haurà 
vist reflectit mil cops en Muro. El dia a dia d’estes persones és 
tot una superació .

Per una banda, estes persones amb mobilitat reduïda afron-
ten estoicament el que implica l’oblit de les administraci-
ons públiques pel món rural, que en són moltes . De fet, la llei 
de racionalització que abocava a les mancomunitats a desa-
paréixer era tot un epitafi per als pobles xicotets que havien 
decidit mancomunar-se per a estalviar diners i donar millors 
serveis .

Per altra banda, les persones amb diversitat funcional han 
d’afrontar diàriament les barreres que els imposa una soci-
etat que no està acostumada a pensar en tercers . I no parle 
solament de les barreres arquitectòniques sinó també de les 
socials que sovint són les més difícils de superar .

Per això, que quan es regula i es legisla s’ha de pensar en una 
societat plural en la qual, òbviament, les persones que viuen 
en pobles menuts, les famílies, les famílies en plural, els i les 
menors, els i les joves, els majors i òbviament les persones 
amb discapacitat formen part i són part d’eixa pluralitat tan 
necessària . I en eixe sentit és quan veritablement una legis-
lació pot ser útil, quan reflectix totes les diverses pluralitats i 
un cop escoltades totes les veus .

Coincidim que era necessari una millora en la regulació de 
les estacions de serveis on estem veient canvis molts ràpids 
en el sector . I s’agraïx que la nova regulació siga el més trans-
parent possible i també consensuada . No podem ni devem, 
i estic segura que no ho farem, legislar sense atendre a eixa 
diversitat de la població, a qui viu en un dels magnífics pobles 
menuts del País Valencià i també a les persones amb diver-
sitat funcional que fins fa poc tot el que tenien era l’oblit de 
les seues necessitats a l’hora de fer normes i resolucions en 
aquest sentit .

Mire, senyor conseller, me consta com a diputada a mi i 
a companys, com ara César Jiménez, Concha Andrés o el 
senyor Alberto García, l’interés manifest en què la regula-
ció de la llei 1/2011 ha suscitat en algunes entitats com ara 
Cocemfe . I tampoc sóc aliena a la por dels pobles menuts a 
l’hora de quedar-se sense benzineres .

I, en resum, senyor Climent, novament vosté no ho té gens 
fàcil . Però també sé que estan fent el que havien de fer, 
parlar, escoltar i treballar per a trobar la decisió més eficient 
de cara a enfrontar este repte . I ahí està novament la dife-
rència: consensuar, escoltar i anotar i preveure l’excepció a 
la norma general si amb això podem ajudar a fer la vida més 
fàcil a moltes persones al País Valencià .

I crec que en eixe camí estan vostés ara que es troben en el 
període de tràmit d’audiència, on òbviament hi participen en 
el sector de les benzineres els sindicats i me consta que els 
consumidors en general i el de discapacitats en particular .

Per això li demane, li pregue, que la nova regulació del 
Consell tinga una vessant social que abans no tenia, òbvia-
ment garantint eixa assistència obligatòria a les persones 
amb diversitat funcional i, al mateix temps, un guiny i un reco-
neixement a les poblacions rurals que també ja han patit prou 
l’oblit dels qui abans no legislaven per a tota la societat sinó 
solament per a una part interessada de la societat .

I amb això acabe, senyor conseller, pregant-li i preguntant-li 
quines accions està realitzant la conselleria respecte a les 
estacions de servei i les persones amb diversitat funcional .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

(Ocupa la presidència el president, senyor Enric Morera i Català)
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El senyor president:

Moltes gràcies, il·lustre diputada .

Conseller, per a respondre a la pregunta formulada, té vosté 
la paraula .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, president .

Senyories .

Senyora diputada, bé, consens, diàleg, participació, està en 
el nostre ADN i també està en el nostre ADN, en l’ADN del 
Consell i el suport a les polítiques inclusives i, per suposat, 
total suport a les persones amb diversitat funcional . Això no 
ha de cabre cap dubte sobre això mateixa .

I, en aquest sentit, i respecte a la pregunta que m’ha fet, 
vull dir-li que la Llei 10/2015, de 29 de desembre, de mesu-
res fiscals, de gestió administrativa i financera i d’organit-
zació de La Generalitat, en el seu article 81 va introduir una 
disposició addicional segona en la Llei, com molt bé vosté 
ha dit, 1/2011, de 22 de març, per la qual s’aprova l’Estatut 
dels Consumidors i Usuaris de la Comunitat Valenciana, en 
la disposició addicional 2 de la Llei 1/2011 en què s’estableix 
l’obligació per als establiments de distribució al detall i venda 
al públic de carburants i combustibles de disposar d’una 
persona responsable dels serveis en horari diürn que, a més 
de garantir els drets dels usuaris, siga responsable d’atendre 
les persones amb diversitat funcional .

Per això, el passat 9 de juny es va publicar la resolució de 28 
d’abril de 2016, en la qual s’establia l’horari diürn d’aquest 
tipus d’establiment on havien de disposar d’una persona 
responsable dels serveis que es presten mentres estiguen 
oberts .

Davant l’experiència acumulada en els mesos de vigència 
d’aquesta resolució, i atenent les diverses al·legacions i sugge-
riments sobre el seu funcionament i el de la intervenció admi-
nistrativa en aquesta matèria respecte que s’havia de tramitar 
com a disposició de caràcter general, vam iniciar el procedi-
ment per a l’aprovació d’una nova resolució, que substitu-
eix l’anterior, modificant alguns aspectes per tal d’adaptar-se 
millor a la realitat de les estacions de servei i per tal d’assegu-
rar l’atenció efectiva de les persones amb diversitat funcional .

Li puc avançar les principals línies d’aquesta nova resolució:

Es continua atenent l’especial situació dels establiments de 
subministrament en xicotetes poblacions rurals, a fi d’evitar 
desabastiment del subministrament en zones rurals .

Es preveu la possibilitat de limitar l’horari en què han de 
garantir la presència de persona responsable . Per a la concre-
ció d’aquest horari limitat, es tindrà en compte el que es fixe 
en els convenis aplicables al sector d’estacions de servei .

I, a més, s’estableix la possibilitat d’acollir-se a un període 
flexible, per tal que aquestos establiments puguen adaptar 

el seu horari a les condicions de la seua zona i la seua clien-
tela, sense, per això, deixar d’assegurar l’atenció efectiva de 
les persones amb diversitat funcional, fins i tot d’una manera 
dialogada i participada amb el sector .

També es regula el temps de resposta màxima per a una 
persona responsable dels serveis, per a garantir l’exercici dels 
drets dels consumidors i usuaris, en especial davant la peti-
ció d’atenció per persones amb diversitat funcional quan no 
puguen accedir al subministrament en règim d’autoservei .

S’ha tingut en compte que quan les persones amb diversi-
tat funcional no puguen accedir al subministrament en règim 
d’autoservei seran ateses per una persona responsable de les 
instal·lacions, tal com ja disposava la mateixa disposició addi-
cional segona de la Llei 1/2011 .

I va a crear-se el consell valencià d’estacions de servei, com 
a comissió adscrita a l’observatori de comerç valencià, com a 
òrgan d’informació, consulta i assessorament sobre matèria 
de personal en les estacions de servei .

Per tant, a hores d’ara, s’estan efectuant les notificacions del 
tràmit d’audiència a les organitzacions representatives del 
sector de gasolineres, organitzacions sindicals, discapacitats, 
així com de defensa de les persones consumidores i usuàries 
que tinguen la consideració d’interessades .

Esperem que aquesta regulació done una resposta eficaç 
i total per a l’atenció de les persones amb diversitat funci-
onal en aquestos establiments . I, torne a repetir-li, tot 
treballat des del diàleg, des del consens i des de la màxima 
participació .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

 
El senyor president:

Moltes gràcies, senyor conseller .

A continuació, passem a la pregunta 629, que formula l’il-
lustre diputat David Cerdán, sobre importació de cítrics de 
Sud-àfrica, una qüestió que hem tocat també este matí .

Senyor Cerdán, té vosté la paraula .

 
El senyor Cerdán Pastor:

Muchas gracias .

Consellera, muchas gracias por estar aquí .

Permítame que salude al futuro de este mundo, que está ahí 
arriba, que nos recuerda su presencia lo importante que es 
lo que hacemos, que nos recuerda también por qué, para qué 
y por quiénes estamos, que no es otro que para el futuro de 
este país, que está, como digo, allí, escuchándonos .

Le quería preguntar, le queríamos preguntar por algo que ya 
se ha debatido esta mañana en esta cámara, que tiene que 
ver con el acuerdo de asociación económica con los países 
de la comunidad para el desarrollo de África meridional, que 
permite, de una manera relajada, introducir determinados 


